59 У-2АП, заведской 3456, принадлежащий Отделу по Борьбе с Вредителями Народного Комиссариката Земледлягия СССР, середныя 30 × годов. Самонго борудован реаллиятелем химикатов с приведом ог набетака длягия СССР, середныя 30 × годов. Самонго борудования в средней кабине, задния кабина закрыта ерышкой. Ветрозащитный кокорые примуслялной форми, (по тиру самонгат У-1), установлен кловки на переднай кабина. Самолет сордшен по всем поверхностях серо-серебристых лаком АІI. Капот, шасок, увелления стоек крыла и пок топлянного база в центролтаме темного цвета (вероствот темно-аленые (зародла S5), либо черные).

U-2AP, serial number 3456, belonged to the Department of Pest control of the National Commissarial of Agriculture of the USSR, mid 1905. Aircraft were equipped with a spray of chemicals with the drive from a numing stream of air. Tank with chemicals were mounted at middle cabin, rear cabin were covered by hatch, squared wind-shelter pask (ike on U-1 aircraft) were mounted only on front cabin. Aircraft is overall Flat Carcy/Silver (All acroal evolution) and or Coving, chassis and wings racks and fuel tank hatch on upper surface of wing - unknown dark coclour, probably it was Flat Dark Green (36 aerolaquer) or Flat Black.



58 У-2, серийный комер не установлен, «Комсомпльская Правда» из остава Оссбой Сводной Алтаникичной Хохадилын имени Максима Горького, середния 30-х годов. Самолет целиком окрашен сере-серебристым ароралаом АII, декоративные алементы калога, воздушный винт, кромм крытыев, фозративные алементы калога, воздушный винт, кромм крытыев, фозративные алементы калога, воздушный винт, кромм крытыев, совремяка и оперения, шаски, стойи крытыев, подкосо стабитизатора и защитные дуги на никончи крытые красным заропаком AIIIс. Регистрационные коды СССР-№80 навесны налаголичи (57).

U-2, serial number 3455, named after newspaper Komsomolskaya Pravda, belonged to the Special Mixed Agalation Aviation Squadron, named after Maksim Gorkiy, nil 930s. Aircraft is overall Flat GervSilver (All aerotaquer), nose section and buttom and upper surfaces of fuselage, chassis and wings racks and wings edges were painted in Flat Red (Allxp aero taquer), registration codes CCCP-NA90 were placed on same position as (57).



У2ИТ, серийный номер не установлен, производства мосовского запода ГАЗ №25, с самым раничи марианличи поторования моторования мотора с зарытым акртером (ка перевы канущенных 200 шт.), принадлежаций обществу цественник // УВе «Азородля», существовшее с марта 1923 по ферелал 1932 годо). Вторая и третья коймы закрыты гранизами, самолет, наразу с аналогично сирашенным У-2 (ССС-417) использовался для перевохот потъ. Ветрооверствения и соворе с ородногично сирашенным У-2 (ССС-417) использовался для перевохот потъ. Ветрооверствения и самолет, наразу с аналогично сирашенным У-2 (ССС-417) использовался для перевохот потъ. Ветрооверствения и самолет, наразу с аналогично сорашенным У-2 (ССС-417) использовался для перевохот потъ. Ветрооверствения потора с организати потъ в соранение соръдения и сора и со сорания и со сорано с потъ в само с со со сорания и со сорана, потосо со собликатора, пораднее подгосы шаски и инживи поверсиотъ, фозоплика окращена в черный (Flat Black) циет. Кад «СССР-418 нанесен на верхине поерхиости кралиято крили неме поерхости и инкеното крила сверху по боргатия фозеляхи.

U-2AP, serial number is unknown, belonged to the Department of Pest control of the National Commissiantia of Agricultive of the USSR, mid 1930a. Arcraft were equiped with a spray of chemicals with the drive from a running stream of air. Tank with chemicals were mounted at middle cabin, rear cabin were covered by hatch, squared wind-shelter peak (kie on U-faircraft) were mounted any on front cabin. Arcraft is overall Fait CercySilver (All aerolaucy)r, metal part of cowing, chassis and wings racks and fuel tank hatch on upper surface of wing - unknown dark coclour, probably it was Fait Dark Green (35 aerolaucy)r of Fait Black.



59 У-2, среийный номер не установлен, принадлежащий азроктубу азродома Тушино, середния 30-х годев. С смоета соередния 50-х принах правилотистов, цифра «120 на зиблене» с поличество правков совершенных, сторе с стого самолета. Качалка и тросо и руглей по левому борту закрыты кожухом для предотвращения зациплении стол. Верхине и бозовые поверконсти самолета сорашена в веленный цеят (зарола 35), никомие – в сеятных бар состоя услед на фозеляхе и продотвые полоса на верхием крила - белого цеята. Код «СССР-СЗВТ» нанесен на верхием поредотки верхнего крила, никоние поверхион тубыло крила - белого цеята. Код «СССР-СЗВТ» нанесен на верхием поредота верхием поредота стора и верхием крила савоху

U-2, serial number is unknown, belonged to the Tushino airclub, mid 1930s. From this aircraft jumps of parachitists, figuer 120° on a nethem – quantity of jumps perfect were made from this plane. The rocking chair and cables of wheels on the left board are closed by a casing for gearing prevention sling. Upper and lateral surfaces of aircraft were painted in Flat Dark Green (38 aerolayuer), bottom surface were painted in Flat Diffi Blue/Grey (this enamel hadrit apsorfic code), Part of fuses and rudder were painted in Flat White, registration codes were placed on upper surfaces of butper wing, bottom surfaces of bottom wing'



60 У-2. серийный комер не установлен. (по дохументам обозначен как У-2СП, но на самолете всего 2 кабины) луннадлежащий Главному Управление Северных Морски Гунгей Главикофпола СССР, привлекащийся для спасения экспедиции "Северный Полос-1" с дрейфующей лынем в Гренлацском торов, тоту за и сти с Ци-2 (СССР-Мз2) базмувались на дрейфующей лынем в Гренлацском море, откуза и совершали полеты. Верхием и боковые поверхности самолета окращены в защитный зеленый цег (зароляк AnIIs), инжине поверхности сти - в серс-соербирстыц цего Каролак AII. Зимиий калот цега неокращиеного алюминик. Как д «СССР-Н226 н несен на верхие поверхности верхиего крыла, никжие поверхности никиего хрыла сверку и по бортам физентика. Самолет о созщани топличеным баком в центроплане верхиего слуша, ликовым шасси и зимини калотом.

U-2, serial number is unknown, (in document aircraft showned as U-2SP, but it had only two cabins), belonged to the Main Department of North Martime Routes of the USSR oxivaline Theet, February 1938. This aircraft hox a part in resque expedition for evacuation of 'North Pole-1' station from drifting ice floe, this U-2 with Sh-2 flying boat were based at drifting ice floe in Greinland Sea. Upper and lateral surfaces were painted in Flat Dark Green (Alla serolaquer), bottom surfaces were painted in Flat Gray/Silver (All aerolaquer). Aircraft had skiese chassis and winted type cowling (cowling were unpainted alluminum. USSR-H224 codes were placed on upper surfaces of upper wing, bottom surfaces of bottom wing and on both sides of fuselage.



622 По-2, серийный номер не установлен, принадлежащий неустановленному Авиационному Полку ВВС РИХА, использовался как связной самолет, Чехия, взродром Прага, май 1945 года. Особенностью самолетя являли, распользованся как связной самолет, Чехия, взродром Прага, май 1945 года. Особенностью самолетя являли. Расположение 03 ВВС РИХА – по станцарту 1943 года (схема VII). Расположение 03 ВВС РИХА – по станцарту 1941 года, анаполенно (30), Размер О3 ВВС РИХА на руле поворота значительных миньше станцартисто. Окраска вероней части кластоя значительно вытерта до металла.

Po-2, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Regiment of the VVS RKKA, May 1945, Prague. Aircraft used as coherent plane, there was not protective anches and a heasight on the bottom wing. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VIII), VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to (30). Insignia on the rudder were smaller, than standard, upper part of covinging were strongly wearing off, clearly seen metal body of cowling.



60 По-2А, серийный номер не установлен, принадлежащий разведывательному отряду археополческой Хорезскои акспедиции Сергел Паяловича Толгова, 1948 - 1951 годы. С этоо самлета преведилась аэрофотосъемка исторических объектов в пустыне Кызып-Хум. Самолет окрашен по послевоенному стандарту (схемка К) - верхием и болове поверхисти заколета окращены за рагельный цег (азропка КАНТ-4), новекие - а сеятный серсгопубой цег (аэропка КАНТ-7). Регистрационный коды «СССР-А2366 нанесены на верхние поверхности изеното кул и по бодтами фозеляка

Po-2a, serial number is unknown, belonged to the Reconalisance Division of the Khorezm arkheologikal expedition, 1948 - 1951. Thus aircraft used for search and in Tight photo of historical objects in Xirai-Kum deset (Turkmen Soviet Socialist Republic). Aircraft painted by typical post-war scheme (scheme IX) - upper and lateral surfaces were painted in Flat Green (AMT-4 anamet) cotour, bottom surfaces were painted in Flat Light Blue/Green colour (AMT-4 namet). CCCP-A2386 registration codes were placed on upper surfaces of upper wing, bottom surfaces of bottom wing and on both sides of fuselage.



63 С-2. серийный комер не установлен, принадляхащий неустановленному Авкационному Полку BBC РККА, Пенинградский фронт, вторая половина И943 гора. Самонго курашен по стандарту 1943 гора, (скмач VII) на вержики боковых поверхностях пятна зеленого (аропак АМТ-4), светлого серо-коричневого (аропак АМТ-1) и темно-серого (аропак АМТ-12) цеетов. Нижине поверхности окрашены в серо-голубой цеет (аропак АМТ-7). Располжения камублямых ятнет онтично от стандарту 1941 гора, онализи наносился в ходе эксплуятации, заметны следы подхращиваний. Расположение 03 – по стандарту 1941 года, аналогично (30). Верхияя часть улят поворога окращена в белый цеет с токой красной оберахой.

S-2, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Regiment of the VVS RKKA, Leningrad front, the second haid of the 1943. Arcraft painted by type 1943 scheme (scheme Vil). Fall Green (earchart AHT-1, Is falt Light Brown (aerclager AMT-1) v Falt Dark Grey (aerclager AMT-12) spots on upper and lateral surfaces, bottom surfaces were painted in Falt Light Blue/Grey (aerclaquer AMT-17). Placing is othered of spots are different, than standard, probably painting were made at tecnical division, there was traces of later colourings atop of main painting. Top part of rudder is Flat White with thin red outline.



63. сорийный комер не установлен, принадлежащий меустановленному Авиационному подразделению из состава BBC PKKA. Западный фронт, весна 1942 года. Изначально самолет нес нестандартную окрассу верини и боковые повержности самолета окрашены за экенный цент (заропак АМТ-4), ночене - в светный серо-толубой (аропак АМТ-7), похже поверх зеленого цвета была нанесена легиссываемая белая краска МК-7. Краслеке кресты нанесены на никоней повержности крылиев и по болтам фозолах Самолет соценея кресты нанесены на никоней повержности крылиев и по болтам фозолах Самолет соценае кресты нанесены на никоней повержности.

S-3, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Division of the VVS RKKA, West front, spring 1942. Initially aircraft had unstandard painting - upper and lateral surfaces were painted in Flat Green (AMT-4 painting (except skies) were placed lemporary winter camouflage (easy removed MK-7 ename). During winter time atop all AMT-4 painting (except skies) were placed temporary winter camouflage (easy removed MK-7 ename). The dronses were placed on the bottom surfaces were placed to this dise of fuselage. There was skies chassis on aircraft, but no winter type conting.



60 С-3. серийный июмер не устансален, принадлежащий мустансаленному Авиационному подраздоенное из оставав BBC РККА. Волховский фронт, зима-весна 1944 года. Изничально верхине и боковые поверхности самоета окрашены в зелениай цет (аролак АМТ-4), икожие - в светлый серо-толубой (аролак АМТ-7), поже поверх зеленого цета были нанесены пятна легосомываемой белой красси МК-7. Перед хвостовым оперением видны остатия белой верткальной полосы – экака быстрой курентирикации синтатичка хаконтов. ОЗ BBC РККА нанесены по скеме 1941 года, звезда на фюзеляке меньше стандартного раммера и миеет более тонкую белую окатовку. Люки скомета окращены в неополненные специартного раммера и миеет более тонкую белую окатовку. Люки скомета посы – в неополненией сентлы целе переотно ароляк АП-4бл и или АШ.

S-3, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Division of the VVS RKKA, Volkhov front, winther-spring 1942. Initially upper and lateral surfaces were painted in Flat Green (AMT-4 aerolaquer), bottom surfaces were painted in Flat Light Bluo/Grey (AMT-7 aerolaquer). On upper surfaces were placed spots of temporary winter camoutlage (easy removed MK-7 enamel). There wasn't red crosses, but VVS RKKA insignia were placed by type 1941 placing scheme, red stars on fuselage is unstandard. Sikes were painted in unknown light colour - probability it was ATI-44 prin or All aerolaquer.



У-2/ПнБ, серийный номер не установлен, принадлежащий 763 ИЛБАП ВВС РКИА, Кавказ, 1942 год. Самолет окрашен по стандарту 1537-39 годов (схема III) - верхине и боховые поверхности окрашены в защитный аем поверхности кральев и по бортам фозеляхи. Пакораесчное покрытие самолета сильно каношено, минестоя много-числении, слуковт к но-окристич (заропак AIII). ОЗ ВВС РККА нанесовы на икановы и висистоя много-числения и поверхности кральев и побертам фозеляхи. Пакораесчное покрытие самолета сильно каношено, минестоя много-числения, порявит кановый, прилов и коношения, минестоя много-числения, порявит истикий, прилов и каностично токустории самолета сильно каношено, минестоя много-таку-2иЛК бортовым номерами «За и каности кар.

U-2LNB, serial number is unknown, belonged to the 763-th Night Light Bobmber Aviation Regiment of the VVS RKKA, Caucasus, 1942. Alrcraft painted by type 1937-1939 scheme (scheme III) - upper and lateral surfaces were painted in Fall Dark Green (Alla aerolaquer) upper surface painting is strongly wearing off, bottom surfaces were painted in Fall (regimer). VVS RKGA insignia were painced only on bottom surfaces of wings and on fuesidge. There was not mashine gun on aircraft, probably this aircraft were transferred to regiment from one of pilot school. In same time in this regiment were operated two U-2LNBs in same complectation and painting scheme with bard numbers 28 and 12.



ПО-2. сорийный номер не установлень, участвоезваший в съемиха фильма еНобесный тихохода, Ун45 год, на этой машине легата найлоб рупочных, ямноерой Николая Кронскова. В съемиха использовался как иминини на имие. Отся к впартое соящене откунской ебех крашиов. Самолег окращени по стандарту 1943 года (схема VII), но располжение пятен отличается от стандартного. Расположение ОЗ ВВС РККА – по стандарту 1941 года, аналогично (30).

Po-2, serial number is unknown, which were used during production of "Heavenly slow mover"movie, 1945, By this aircraft "major Bulochkin", Nikolay Kryuchkov's film star filed. There was at least one other U-2 used, board number at this aircraft writiam with an inclination and also small board number placed on both sides of the nudder. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VII), but position of spots were different, than standard. VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to (30).



По-2. серийный номер не устажовлен, из осстава звена управления 15-го Штуркового Авиационного Полка (ШАП) ВВС РККА, апрель 1945 года, азродом Виттенберг, Германия. Самолет окрашен по стандарту 1943 года (схема VII) - на верхних и боковък поверхностих пятна зеленого (заропак АМТ-4), светлого серо-колубий цеет (азропак АМТ-7) не сполкение 03 – по стандарту 1941 года, аналогичено (30).

Po-2, serial number is unknown, beinged to command squadron of the 15<sup>th</sup> Strike Aviation Regiment (SAR) of the VVS RKKA, Vittberg airfield, Germany, April 1945. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VII) - Flat Green (aerolager AMT-4), Flat Light Brown (aerolager AMT-1) # Flat Dark Gree (aerolager AMT-12) spots on upper and lateral suffaces, bottom surfaces were painted in Flat Light Blue/Grey (aerolaquer AMT-7). VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to (30).



По-21, серийный комер не установлен, принадлежащий Министерству Геологии СССР, зародоро Велое моере, веска 1950 года. Самолет целиком окрашен в серо-серебристый цвет (азропак AII), съемный зимний капот - цвета ноограшенного алюкиник. В зимний период на данный самолет устанавливалосъ лижное шасси и зимний капот. Коды репистрации «СССР-1310» нанесены на верхние поверхности верхнего хрыла, нижние поверхиссти инижноте крыла сверху и по бортам фозоляжа.

Po-2L, serial number is unknown, belonged to the Ministry of Geology of the USSR, Beloye more airfield, spring 1950. Aircfaft is overall Flat GreySilver, whiter engine cowling was unpainted aluminium colour. During winter time on this aircraft were mounted winter cowling and skies. Registration codes CCCP-I'310 were placed on upper surfaces of upper wing, bottom surfaces of bottom wing and on obth skies of fuselage.



69 По-2, сорийный комер не установлен, принадляжащий неустановленному учебному подразделением BBC РККА, пераловичтельно первие послеевонные гары. Самонте окрашен осжие 1945 года (схмая IX) врожне и боховые поверхности самопета окрашены в зеленый цвег (заровак АМТ-4), никоне поверхности - сеятные серо-сполубые (заровла АМТ-7). Расположеные ОЗ BBC РККА по станаденут (1941 года, заналогично (03). Надлики "учебный" и "зоча" на руле поверста и киле сакцетельствует о наличии достаточного для полетов курсантов в пилотаямую зоки, летноо ресурса самопета.

Po-2, serial number is unknown, belonged to unknown training squadron of the VVS RKKA, presumably firsts postwar years. Aircraft painted by type 195 scheme (scheme IX) - upper and lateral surfaces were painted in Flat Green (AINT-4 aerolaquer), bottom surfaces were painted in Flat Light BluelGrey (AINT-7 aerolaquer), VVS RKKA insignias were plated by type 1941 plating scheme, similar to (30), Wirtings on the fin and rudder - sign that this aircraft used for fligts by cadeds



У-2, заводской номер 2811, принадлежащий Одосской Летной школе ГБФ СССР, участник проята на деличетрацией, 1 мая 1933, с Одосса. Самолет окращено по стандартной комие конца 2024 - начала 30 × горас (схема I); верхние и боковые поверхности окращены в зеленый цвет (азролак 36), нижние поверхности окрашены в сеетный серо-спорбой цвет. Верхняя часть руля поверота окращена в желтный цвет. Регистрационный лод «Ш-556 нанечен только на бортах фозелях». В пролете участвовали еще дая заналитично окрашенных и маркированных У-2 этой же авкашколы с кодами «Ш-263» (используйте элементы деколи 234 и 236) и «Ш-594 констолькуй» те элементы деколи 177 и 1990). Серийные номера располагазиотся по схеме на волосящие окранице инструкции.

U-2, serial number 2811, belonget to Odessa Fight School of the USSR Civilian Air Fleet, May 1933. This aircraft took a part in flypast over 1-st May 1933 demonstration in Odessa. Aircraft painted by type late 1920s scheme (scheme 1) - upper and laterial surfaces were painted in Flat Green (35 berolaguer), bottom surfaces were painted in Flat Light Blue/Orey (this ename) had'nt specific code). Upper part of rudder were painted in Flat Yellow, registration code were placed only on luselage boards. During flypast three were two other U-2s' from this school in same painting and marking scheme - UI-263 (please use docal elements 234 and 236) and U-594 (please use docal elements 177 and 199). Serial number position on all this aircrafts - as shown at scheme at the lats page of instruction.



По-2НАК (Нечной Артипперийской Корректировщик), серийный номер не установлен, вылущен ГАЗ №51 на базе У-2ЛНБ, принадлежиций неустановленному Авказироному Лопку ВЕС РККА, 1944 глд. Особенностью базе У-2ЛНБ, принадлежиций РСИ-4 проходящия от мы-ты на центроплане к рутю поворота. Самопет окращен по стандарту 1943 года (скема VII), посева на гарроте в районе кроилитейна пуломета - пятно темнісерого цвета (аэропак АМТ-12), вероятно сляды ремонта. Расположение ОЗ ВВС РККА – по стандарту 1941 года, анаполично (30).

Po-2NAK (Night Artling's Spotter aircraft), serial number is unknown, were produced at State Aviation Factory NS1 on base of Po-2LNB, belonged to unknown Aviation Regiment of the VVS RKKA, 1944. Main visual difference of Po-2NAK in hummock radiostation antenna from mast on centroplane to rudder. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VII), on the port side of fuselage near mashing our holder were placed additional Flat Drak Grey spot - prusumably It were plaed during overhaul. VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to 30).



У-2ЛНБ, сорийнай номер не установлен, принадляжащий неустановленному Ловик 9BC PK-К., предополжительно вторая половина 1943 года. Самонте горашен но станадату 1941 года (схема VI)сочетание камуфлязных пятен зеленого (заропак АМТ-4) и черного (заропак АМТ-6) центов на вероних и коловых повериностих, инжие поверхности сорашены севетных вероного (заропак АМТ-6) центов на вероних и коловых повериностих, инжие поверхности сорашены севетных вероного (заропак АМТ-6) центов на муфлязные пятна в районе калота и кабины сильно вытерты, и к ним подрисованы «ветик». Расположение ОЗ ВСС РККА – по стандарту 1941 года, аналогично (03).

Po-2LNB, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Regiment of the VVS RKKA, presumably second half of 1944. Arcraft painted by the 1941 typical scheme - pre-war scheme (scheme VI), on upper and lateral surfaces were placed Flat Green (aerolaquer AMT-4) and Flat Black (aerolaquer AMT-6) camouflage patterns. Bottom surfaces were placed flat Green (aerolaquer AMT-4) that Black (aerolaquer AMT-6) camouflage patterns. Bottom surfaces were placed flat Green (aerolaquer AMT-4) and Flat Black (aerolaquer AMT-6) camouflage patterns. Bottom surfaces were placed flat Green (aerolaquer AMT-4) and Flat Black (aerolaquer AMT-6) camouflage and new one sFlat Black spots in the form of branches. VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to (30).



С3. серийный комер не установлен, принадлежащий неустановленному Авнационному подрадаленно из состава ВВС РККА, предположительно кото 1942 года, Данный самолет был переделани из У-2CT или У-2AT и в основном сохранил исходную окраску по схеме начала 30-х годов (схема II) - верхже и боховые поверхности порашени в азилитный завленый цеето (азоропак ил10), икоеме = с воетлый серо-стоубой (азоропак ИЛГ). Гаргрот и ургль поворога более сентого цеета (верояти защитно-защеный, АМТ-4), эли элементы конструкции окращены неаккуратно, с разводами более темного цеета. На руле поворота следы подкроски более сентлым цеетом (азо).

S-3, serial number is unknown, belonged to unknown Aviation Division of the VVS RKKA, presumably summer 1942. This aircraft were converted from U-S2P or U-2AP and most suffaces of aircraft were saved initial patining scheme by type early 1930s - upper and lateral surfaces of aircraft were painted in Flat Dark Green (Anils aerolaquer), bottom surfaces were painted in Flat Light Blue (Anilir aerolaquer). Dorsal part of spine and nudder are lighter, than main painting, probably its were painted in Flat Careen (AMF-1 aerolaquer), and this colour were placed uneverly -with spots of more dark colour. On rudder surface there was spots of unknown (probably Flat Light Brown AMT-1 aerolaquer), VVS RKKA insignias were plaed by type 1941 placing scheme, similar to (30).



С2. сорийный номер не установлен, принадляхаций 23-му Отдельному Берлинскому орденов Александра Невского и богдана Хметлинцкого Пок Стелени Авакционного Полка ПР ФСССР, осее н 1967 года. Самост и ордашен по стандарту 1943 года (скема VII), но расположение пятен камуфляха сильно отличается от заданного инструкцией. Расположение 03 ВЕС РКХА - по стандарту 1941 года, заналогично (30).

S-2, serial number is unknown, belonged to the 23-th Berlin Separate Aviation Regiment (nominated by Alexander Nevsky) and Bogdan Khmelintsky (-2 nd rank) medals (from USSR CxV) Aviation, autumn 1945. This regiment was adopted in VVS RKKA structure as transport regiment. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VII), but position of spots was different, than standard. VVS RKKA insignias were placed by type 1941 placing scheme, similar to (30).



U-25P, serial number is unknown, belonged to the Separate Agilation Squadron named after Maksin Gorky, This aircraft were donated to suadron during 1933, it was one of first three U-2s in Squadron. Initially it had CCCP-A205 registration codes, later it was calinged to CCCP-N205. In 1935 this aircraft were dobated to OSOA/VAKhM, registration were changed to CCCP-C744, othwer one U-2 were donated to Squadron with same name "resident of Birobiczhan" with registration CC-CP-A370. On front and rear cabin were mounted netangular peaks. Aircraft is overall Flat Grey(Sitrue (All aerolaquer), metal part of coving, chassis and wings racks and fuel tank hatch on upper surface of wing - unknown dark coclour, probaby it was Flat Dark Green (35 aerolaquer) or Flat Black.



По-2, сорийный номер не установлени, принадлежащий неустановленному подразделенико Авиации Пограиминики войск СССР, вторая половина 50-х годов. Самолет окрашен по стандарту конца 40-х годов (схема X) вериние и боковые поверхности корашены в зеленый цвет (змаль АЛТ-4), имояне - в серо -толубой цвет (змаль АЛТ-16) соро-толубото цвета. ОЗ ВВС СССР нанесеныя по новой схеме введенной в 1955 году - на нижних и вериник певрионстях крыльев и на ули на паравления с двух сторон.

Po-2, serial number is unknown, belonged to unknown aviation division of USSR Border Couard Forces, second half of the 1950s. Arrcraft painted by tale 1940s scheme (scheme X) - upper and lateral surface were painted in Flat Green (AGT-4 ename), bottom surfaces were painted in Flat Light Blue Clorey (AGT-16 ename), VVS RKKA insignias were placed by type 1955 placing scheme - on upper and bottom surfaces of wings and on both sides of the rudder.



У-2ЛНБ, серийный номер не установлен, принадлежащий 46-му Геврейского Таманского НБАТI из состава заб НБАЦ ВВС РККА, переположительна 1944-1945 гг. Полк был укоминетования жисломи заилажами. Надтись на фюзеляже сделана в честь командира эхсадилым младшего лейтенанта Евроии Носаль, Убитой запреля 1943 года при атака немецкого истребителя в районе Ноеороссийска. Останшийсе без пилота самолет привела на вородом и посадила штурман Глафира (Ирина) Каширина, 1-го августа 1943 года погибшая в ходе боевого вылита. Евроия Носаль посмертно была удостовна заиния Героя Соетского Сосаза, став переой женщиной-летичком удостоенной такого звания в коде Великой Отечественной Войны. Самолет окрашен по стандарту 1943 года (скака VIII), расположение ОЗ ВВС ИКАС – по стандарту 1941 года, аналогичею 30).

Po-2LNB, serial number is unknown, belonged to the 46-th Guardian Taman' Night Bomber Aviation Regiment from the 325-th Night Bomber Aviation Division of the VVS RKKA, presumably 1944-1945. This regiment was likely fineral, the inscription on starboard of fuselage was made in honce of the pilot, second licutenant Evdokia Nosal, April 23, 1943 she was kille led in the air during Luftwaffe fighter attack over Novrossiysk. The aircraft which has remained without the pilot were back to home airfield by control the navigator Glafira (rima) Kashirina, who on August 1st, 1943 was killed during night bomber fight. Evdokia Nosal were posthumously awarded ranks of the Heror of the Soviet Union, having become the first airwoman awarded such rank during the Great Patricic War. Aircraft painted by type 1943 scheme (scheme VII), VVS RKKA insignias were placed by type 1941 Jacing scheme, similar to (30).



У-2. серийный комер не установлен, на состава вияшколы спортивного общества «Динако». Новособирос, начало 30-х горов. Самолет на обюж бортах фюзеляка несет надлись «Чежист Чувашин», одновременно в школе эксплуатировалоз У-2 «Чувашиси). Динаковець, закалотично окрашенный и марикрованный. Самолет окрашен по стандартной схеме конца 20-х - начала 30-х годов (схема 1): веронее и боковье поверхности окрашены в элепный цен (акропка 35). наконе поверхистог и окрашен селтий соро.

U-2, serial number is unknown, belonged to airschool of "Dinamo" sport club, Novosibirsk, Early 1930s. This aircaf named "Security officer of Chuvashia" - Dinamo sportclub was founded by NKVD, there was other one U-2s in this school, with name "Chuvash Dynamo member" in similar painting and marking scheme. Aircard painted by type late 1920s scheme (scheme I) - upper and lateral surfaces were painted in Flat Green (35 aerolaquer), bottom surfaces were painted in Flat Light Blue/Grey (this ename had nt specific code).



